
"Orientarea cãtre
sustenabilitate contribuie
la creºtereacompetitivitãþii
în domeniul materialelor
de construcþii"

(Interviu cu Ionuþ Bindea, CEO ROCA Industry)

Reporter: ROCA Industry a
lansat în aceastã varã primul ra-
port pe sustenabilitate. Care
sunt noile standarde setate în
industria localã a materialelor
de construcþii de acest raport?

Ionuþ Bindea: Punerea în apli-
care a unui cadru care sã susþinã
o dezvoltare durabilã a fost o
prioritate încã de la început
pentru ROCA Industry, primul
holding industrial de materiale
de construcþii din România, li-
stat pe piaþa AeRO a Bursei de
Valori Bucureºti, în curs de tran-
ziþie anul acesta cãtre piaþa prin-
cipalã.

Am fãcut public angajamentul
nostru odatã cu lansarea primu-
lui Raport de Sustenabilitate, ce
reprezintã un pas important cã-
tre România industrialã moder-
nã, orientatã cãtre a genera va-
loare pe termen lung pentru bu-
siness, comunitãþile care susþin

activitatea comercialã ºi mediul
care oferã resursele de care
avem nevoie.

Raportul reflectã demersurile
holdingului, care sunt imple-
mentate la nivelul companiilor
din portofoliu ce au fãcut obiec-
tul raportului - BICO Industries,
EVOLOR (fost Sarcom), ECO
EURO DOORS ºi DIAL, colectând
atât date calitative, cât ºi canti-
tative, care vor funcþiona ca o
bazã de referinþã la nivelul sec-
torului materialelor de con-
strucþii. Astfel, obiectivele anua-
le vor fi evaluate pornind de la
datele prezentate în acest prim
raport, structurat în jurul priori-
tãþilor specifice ESG - economic,
social ºi mediu.

Reporter: Cum credeþi cã va fi
influenþatã activitatea din do-
meniul materialelor de con-
strucþii de implementarea prac-
ticilor sustenabile, în condiþiile

în care peste 37% din totalul
deºeurilor generate provin din
industria de construcþii, demo-
lãri ºi întreþinere a infrastructu-
rii?

Ionuþ Bindea: Pornim la drum
conºtienþi de provocãrile dome-
niului în care activãm ºi hotãrâþi
sã participãm activ la tranziþia
cãtre soluþii care sã conducã la
scãderea impactului negativ pe
care marile industrii îl au asupra
societãþii în general. De aceea,
în fabricile din portofoliul nos-
tru, urmãrim proiectarea ºi fa-
bricarea produselor pentru a fi
durabile ºi rezistente, contribu-
ind astfel la prelungirea ciclului
lor de viaþã ºi la reducerea nece-
sitãþii înlocuirii frecvente. În
plus, ne angajãm sã reciclãm ºi,
pe cât posibil, sã reutilizãm ma-
terialele noastre, de asemenea
contribuind, astfel, la reducerea
cantitãþilor de deºeuri generate

în industrie. Obiectivul nostru
general este sã valorificãm prin
reciclare cel puþin 70% din
deºeurile de producþie ale între-
gului holding. Considerãm cã
transparenþa ºi deschiderea cã-
tre valorile sustenabilitãþii vor
avea o contribuþie esenþialã la
creºterea competitivitãþii în do-
meniul materialelor de con-
strucþii ºi în industriile conexe.

Orientarea cãtre practici suste-
nabile poate, de asemenea, sã
aibã o influenþã pozitivã asupra
dezvoltãrii la nivel local. Holdin-
gul nostru are în vedere parte-
neriate ºi sprijinirea furnizorilor
locali, dezvoltarea capacitãþilor
de producþie ºi transferul de
cunoºtinþe. Susþinerea econo-
miei locale poate îmbunãtãþi
condiþiile de trai ºi se pot crea
oportunitãþi noi pentru comuni-
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tate, care sã accelereze dezvol-
tarea zonei. La nivel de busi-
ness, beneficiile unei reþele de
furnizori locali pot reduce co-
sturile de transport ºi emisiile de
gaze cu efect de serã.

Reporter: Ce practici sustena-
bile urmeazã sã implementaþi în
companiile din portofoliu?

Ionuþ Bindea: Fãcând parte
dintr-un holding, mizãm pe uni-
tate ºi, atunci când implemen-
tãm noi proceduri, toate com-
paniile din portofoliul nostru ur-
meazã sã adopte noi practici su-
stenabile pe sectorul de indu-
strie în care activeazã, astfel
încât sã atingem obiectivele
propuse, atât la nivel individual,
cât ºi la nivelul holdingului.

Deja ne îndreptãm atenþia cã-
tre surse de energie regenerabi-
lã ºi alocãm resurse financiare
pentru montarea de panouri fo-
tovoltaice care sã susþinã zona
de producþie. Proiectele sunt
deja finalizate în cadrul compa-
niilor EVOLOR, care asigurã
100% din necesarul de energie,
BICO Industries, care acoperã
20% din necesar, cel mai recent
DIAL a pus în funcþiune sisteme-
le de panouri fotovoltaice.

Investiþiile direcþionate cãtre
modernizarea ºi retehnologiza-
rea liniilor de producþie din fa-
bricile noastre reprezintã o altã
prioritate pentru dezvoltarea
durabilã, pentru cã ne permite
sã eficientizãm consumul de
energie ºi sã diminuãm emisiile
de gaze cu efect de serã.

Reporter: Urmãriti dezvolta-

rea a cel putin patru produse fe-
zabile pentru industria de green
building. Care sunt acestea?

Ionuþ Bindea: Adaptarea por-
tofoliului actual de produse, în
conformitate cu principiile ESG,
este un obiectiv prin care urmã-
rim sã ne consolidãm poziþia
strategicã în piaþa materialelor
de construcþii, devenind un par-
tener de încredere al companii-
lor ºi al consumatorilor care fac
alegeri responsabile, ce aduc
beneficii de lungã duratã.

Vom parcurge în urmãtorii doi
ani un proces accelerat de R&D
pentru a dezvolta produse feza-
bile, care sã se alinieze concep-
tului de green building, care
propune construcþii performan-
te, cu impact cât mai redus asu-
pra mediului din jur. O direcþie
vizatã este investigarea posibili-
tãþii de a accesa niºa vopselelor
sustenabile, prin intermediul
EVOLOR, unul dintre cei mai
mari jucãtori din industria de
vopseluri ºi lacuri, companie de-
þinutã direct.

Reporter: V-ati propus sã valo-
rificati anual, prin reciclare, 70%
din deseurile de producþie ºi sã
reduceþi emisiile de carbon cu
20% pânã în 2030, în companiile
din portofoliu. Cum credeþi cã
vor ajuta aceste mãsuri la dez-
voltarea cifrei de afaceri?

Ionuþ Bindea: Precizez cã în
companiile din holdingul ROCA
Industry existã deja un sistem
de management al deºeurilor
bine pus la punct, care monito-
r izeazã activ cantitãþi le de
deºeuri generate ºi asigurã pre-
luarea lor de cãtre firmele de co-

lectare ºi reciclare autorizate.
Planurile noastre de dezvoltare
strategicã includ obiective pe
termen lung, cum este ºi tranzi-
þia cãtre un cadrul sustenabil,
care se contureazã accelerat ºi
în România, urgentat atât de ne-
voia de acþiuni concrete, cât ºi
de cadrul legislativ care le tran-
sformã în obligativitate la nivel
de business.

Pentru atingerea obiectivelor
de a recicla 70% din deºeurile
de producþie la nivelul holdin-
gului ºi reducerea emisiilor de
carbon cu 20% pânã în 2023,
precum ºi creºterea cifrei de afa-
ceri, ne concentrãm eforturile ºi
know-how-ul pentru a pune ba-
zele unui sistem echilibrat, în
care eficientizãm procesul, ac-
tualizãm echipamentele, redu-
cem consumul, intrând în siste-
mul circular, în care reciclãm ºi
reintroducem în circuit materia
primã. Costurile iniþiale crescute
reprezintã o realitate pentru ori-
ce manager, dar privind în per-
spectivã, companiile care vor
construi un cadru sustenabil so-
lid, vor avea acces la o plajã în
plinã dezvoltare de clienþi, par-
teneri de afaceri, investitori.

Reporter: Ce cifrã de afaceri
aþi realizat în prima parte a anu-
lui în curs ºi ce estimãri aveþi
pentru întregul an 2023 faþã de
anul trecut?

Ionuþ Bindea: Companiile
productive din cadrul holdingu-
lui au înregistrat, în primele ºase
luni ale anului 2023, o cifrã de
afaceri cumulatã în valoare tota-
lã de 289,5 milioane lei , în
creºtere cu 5,7% faþã de perioa-
da similarã din 2022.

Perspectivele anului 2023 sunt
influenþate de o încetinire con-

juncturalã a ritmului din secto-
rul construcþiilor, caracterizatã
de o presiune mare pe marje.
Specialiºtii ROCA Industry esti-
meazã cã situaþia va continua ºi
în trimestrul al treilea, sub im-
pactul modificãrilor fiscale din
sectorul construcþiilor ºi, impli-
cit, de cererea pentru materiale
de construcþii.

Reporter: Cum faceþi faþã cri-
zei forþei de muncã? Câþi anga-
jaþi aveþi?

Ionuþ Bindea: În prezent, nu-
mãrul total de angajaþi este de
998, iar aceastã cifrã include
ec h i p a h o ldi n gulu i R O C A
Industry ºi angajaþii companiilor
pe care le deþinem. Este de
menþionat ºi faptul cã avem un
grad de retenþie de peste 80% la
nivelul companiilor din grup,
dovadã cã eforturile noastre di-
recþionate cãtre pãstrarea forþei
de muncã dau roade ºi ne asigu-
rã o bazã solidã de personal,
componentã esenþialã în planu-
rile noastre de dezvoltare. Deºi
se aduce frecvent în discuþie pe-
nuria acutã în ceea ce priveºte
numãrul de angajaþi din dome-
niul industrial, pot spune din ex-
perienþã cã existã forþã de mun-
cã necalificatã, disponibilã, atât
timp cât angajatorul respectã
anumite criterii.

Reporter: Mulþumesc!
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